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Írásbeli kérdé s

Dr. Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a Nemzeti Erőforrás
Minisztériumot irányító miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez .

„Hogyan kívánja elérni a Kormány, hogy a Start kártya-program kiskapuina k
megszüntetésével lépéseket tegyen a programban részt vevő fiatalok érdekében? ”

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek .

Tisztelt Miniszter Úr !

2005 . október 1-jén elindított a munkaügyi tárca egy újabb, els ősorban a fiatal pályakezdők
elhelyezkedésének elősegítésére szolgáló programot . A Start-programot kétség kívül egy
pozitívan értékelhető megmozdulásként lehetett volna konstatálni, hiszen els ő látszatra a
pályakezdőknek egy vissza nem térő lehetőséget biztosít a munkaerőpiacon nélkülözhetetlen
munkatapasztalat megszerzésére, míg a munkáltatóknak mindazon járulékkedvezmények
érvényesítésére, amelyek a fiatalok foglalkoztatásához köt ődnek.

Tisztelt Miniszter Úr! A problémát nem magában a program létében látom, hiszen a
szükségszerűsége vitathatatlan, sokkal inkább abban, hogy ennyi id ő elteltével is még a
kezdeti, koncepciószerű állapotát őrzi . Ez lehetőséget biztosított arra, hogy a munkáltató k
megtalálják azokat a kiskapukat, amelyek kihasználásával profitálnak a programból, míg a
munkavállalók kiszolgáltatott helyzetbe kerülnek. Számtalan olyan eset látott napvilágot az
utóbbi időben, amikor a munkáltató a kedvezményes id őszak lejártát követően — sok esetben
indokolás nélkül — elbocsátja a munkavállalót, aki így pillanatok alatt kereső emberbő l
munkanélkülivé válik, majd pedig felvesz ugyanarra a munkakörre egy másik fiatalt, akiné l
újból igénybe veheti a kedvezményt .

Tisztelt Miniszter Úr! Abban — gondolom — egyetértünk, hogy ezen embereknek valóba n
segítség a kezdetekben, hogy Start kártyával rendelkeznek, de a munkavállalók visszaél ő
viselkedése miatt ez csak átmeneti megoldás számukra, amely sokszor megaláz ó
körülmények között végződik. Pedig a Start kártya-program beindításának els ődleges oka a



fiatal pályakezdők megsegítése volt, de mára, a jelenlegi állapotát tekintve felcserél ődött az
értékrend, és most a program többnyire a munkáltatók érdekeit szolgáló, helytelen irányb a
tartó gyakorlat.

Úgy gondolom, a fentebb említett probléma ma már olyan széles körben elterjedt, hog y
szükséges a mihamarabbi lépés megtétele, ezzel visszaszorítva azt a rossz gyakorlatot, hogy a
kedvezményes járulékfizetési id őszak után a munkaadó rögtön kirúgja a fiatal munkavállalót .
Mindezek tükrében kérdésem, hogy a Kormány milyen intézkedéseket kíván tenni anna k
érdekében, hogy visszaszorítsa ezt a rossz gyakorlatot, és el ősegítse, hogy a munkavállalónak
a kedvezményes időszakon túl is megmaradjon az állása?

Budapest, 2011 . október 25 .
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